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Az  Erdélyi  Magyar  Néppárt  továbbra  is  azon  a  állásponton  van,  hogy  az  európai  parlamenti
választásokon akkor biztosítható a magyar közösség megfelelő brüsszeli képviselete, ha az erdélyi
magyar pártok koalíciót hoznak létre, és egymással együttműködve vesznek részt a választásokon –
jelentette ki Toró T. Tibor, a Néppárt elnöke azon a sajtótájékoztatón, amelyet Papp Előd és
Zatykó Gyula alelnökökkel együtt tartott hétfőn Kolozsváron.

„A  Néppárt  minden tőle  telhetőt  megtesz  majd  a  következő  hónapokban,  hogy ez  a  koalíció
létrejöjjön, mivel sikert csak az összefogás, a választási koalíció jelenthet” – fogalmazott Toró T.
Tibor, aki szerint a közösség is együttműködést vár a politikai szereplőktől. „A Székelyek Nagy
Menetélése  is  megmutatta,  hogy  igenis  lehetséges  a  politikai  szereplők  együttműködése,  és
lehetséges felülemelkedni a bizalmi deficiten” – tette hozzá.

A Néppárt elnöke hangsúlyozta: most az a stratégiai cél, hogy minőségében és mennyiségében
egyaránt erős brüsszeli képviselete legyen a magyarságnak, ezért a politikai szereplőknek felül kell
emelkedniük egymás iránti ellenérzéseiken. A Néppárt kész a választási együttműködésre, ennek
pedig  nincs  technikai  akadálya,  mivel  a  koalíciókra  ugyanaz  az  5  százalékos  bejutási  küszöb
érvényes, mint a pártokra – szögezte le. „Le kell győznünk az erdélyi magyar közösséget sem
kímélő euroszkepticizmust, esélyt kell adnunk brüsszeli képviseletünknek – ezzel megy szembe az
RMDSZ, amikor különutas politikát kíván folytatni” – mondta Toró.
A Néppárt elnöke szerint ismét létre kell hozni az együttműködés valamilyen fórumát, az Erdélyi
Magyar Egyeztető Fórumhoz hasonlót, amelyet Kelemen Hunor RMDSZ-elnök nemrég formálisan is
megszűntnek nyilvánított. Emlékeztetett, hogy a Néppárt több ízben is megkereste az RMDSZ-t,
hogy többek között az együttműködésről tárgyaljanak, hivatalos választ azonban nem kapott.

A decentralizációs törvény kapcsán Toró úgy értékelte, hogy a kezdeményezés jó irányba mutat
ugyan, de – mint mondta –, amíg nem társul hozzá pénzügyi decentralizáció is, addig sérülékeny
lesz  a  folyamat.  A  decentralizált  intézmények  hatásköre  nem sokat  ér  források  nélkül,  reális
megoldást  csak  a  pénzügyi  autonómia  jelenthet  –  mondta.  További  probléma,  hogy  a
decentralizációs törvény nem érint olyan területeket, mint például az oktatás és a kultúra, amelyek
tekintetében csak a kulturális autonómia lehet valós megoldás. Az RMDSZ is csak a fejlesztési
régiókig jutott el törvénytervezetében, amelyben semmiféle autonómiáról nincs szó. Az RMDSZ
szervezett ugyan egy látványos aláírásgyűjtést a fejlesztési régiók kapcsán, de a kezdeményezés
kudarca fulladt, mivel a megyei tanácsok sorra utasítják el a népszavazási kezdeményezést, ahol
pedig a tanács kiírta a népszavazást, ott a prefektúra támadta meg a kezdeményezést – mondta
Toró T. Tibor.

Zatykó Gyula, a Néppárt Partiumért felelős alelnöke is bírálta az RMDSZ aláírás-gyűjtési akcióját.
Mint mondta, Szilágy megyében a megyei tanács elutasította a kezdeményezést, Bihar és Szatmár
megyében pedig be sem nyújtották a javaslatot. „Ezek után jogos a kérdés, hogy mennyire élt
vissza az RMDSZ azoknak az embereknek a bizalmával, akik aláírták a kezdeményezést, miután
kiderült, hogy óhajuk nem is került a döntéshozók asztalára? Milyen háttéralkuk történtek, mit kért



és kapott az RMDSZ azért, hogy ne nyújtsa be a kezdeményezést, hiszen korábban azt nyilatkozták,
hogy a román pártokkal is tárgyalnak, hogy megszerezzék a támogatásukat?” – fogalmazott Zatykó
Gyula.

Papp Előd,  a  Néppárt  Székelyföldért  felelős  alelnöke  blöffnek  nevezte  a  fejlesztési  régiókra
vonatkozó  RMDSZ-projektet.  „Blöff,  mivel  Hargita  és  Kovászna  megyében  nem  is  láttuk  az
aláírásokat, csak Maros megyében nyújtották be úgy a javaslatot, ahogy ígérték. Hargita megyében
nem  is  az  előzetesen  meghirdetett  december  8-ára,  hanem  december  22-re  javasolták  a
népszavazást,  és  sem  itt,  sem  Kovászna  megyében  nem  állampolgári  kezdeményezésként
nyújtották be. Miért kellett aláírásokat gyűjteni, ha Kovászna megyében Tamás Sándor, a megyei
tanács elnöke egyéni kezdeményezésként terjesztette elő a javaslatot?” – sorolta Papp Előd.

Az RMDSZ aláírás-gyűjtési akciója arra volt jó, hogy lefékezze a Néppárt korábban indított hasonló
kezdeményezését – hangzott el a sajtótájékoztatón. Toró T. Tibor leszögezte: a Néppárt folytatja az
az aláírásgyűjtést, amelynek során nem fejlesztési, hanem sajátos jogállású régiók létrehozásának
támogatását kérik az emberektől. Elmondta: egyelőre mintegy 25 ezer aláírás gyűlt össze, de a
Néppárt nem szabott határidőt, mivel elsősorban az a célja, hogy az emberek pontosan megértsék
a kezdeményezés célját. Az RMDSZ zavart keltett a fejekben, mivel az emberek úgy tudják, hogy az
autonómiáért írták alá, de a szövetség kezdeményezése nem arról szól. A Néppárt azt szeretné,
hogy az egyes települések helyi népszavazásokon véleményt nyilváníthassanak az emberek, hogy
melyik, a megyehatárokon átnyúló történelmi régióhoz szeretnének tartozni – mondta Toró T. Tibor.
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